



上海立信会计金融学院
SHANGHAI LIXIN UNIVERSITY OF ACCOUNTING AND FINANCE

留学生招生简章（浦东校区）

International Student Enrollment Brochure (Pudong Campus)

学校介绍

上海立信会计金融学院是根据国家和上海经济社会发展战略、上海提升财经类高校整体发展实力的规划，为适应上海建设“四个中心”、具有全球影响力的科技创新中心和自由贸易试验区的迫切需要，形成与社会主义现代化国际大都市地位相匹配的财经教育影响力的迫切需要，经上海市委、市政府批准，于2016年3月由上海立信会计学院和上海金融学院合并组建而成的一所会计、金融特色鲜明的公办全日制普通高等学校。上海立信会计学院是由被誉为“中国现代会计之父”的著名教育家潘序伦于1928年创建，2003年升格为本科院校，2011年获得硕士专业学位研究生培养资格。上海金融学院的前身是由中国人民银行创建于1952年的上海市银行学校，2003年升格为本科院校。在悠久的办学历史中，学校被业界誉为中国现代会计教育的发源地和“未来金融家的摇篮”。

学校现有松江、浦东和徐汇三个校区，占地面积为1200多亩，拥有中国会计博物馆、当代钱币博物馆、教学楼、图书馆、校史馆、体育馆等设施，拥有中外纸质图书240万册，14个实验教学区、146个稳定的校外实习基地，其中经济管理实验教学中心被列为上海市级实验教学示范中心建设单位，立信会计师事务所管理学实践教育基地成为国家级大学生校外实践教育基地建设项目。

学校现有在校学生规模20000多人，其中普通本科生18000多人，专科生2000多人，专业硕士研究生百余人。学校生源质量和学生就业形势良好，本科生就业率达到98%以上，硕士毕业生就业率达100%，被教育部评为“全国毕业生就业典型经验高校”。击剑体育特色项目久负盛名，是上海市击剑专业运动队体教结合改革试点学校；跆拳道项目为上海市高水平运动队建设项目。

学校学科专业特色鲜明，有本科专业33个，拥有审计硕士专业学位研究生培养资格，以经济学、管理学为主干学科门类，兼有法、文、理、工等其他学科门类，初步形成了交叉支撑、协调发展的多学科格局。工商管理学科入选上海市一流学科（B类）、上海市I类高原学科；应用经济学列入上海高校一流学科（B类）培育计划；开放经济与贸易学科为上海市重点学科；会计学、国际贸易、金融学为上海市教委重点学科。学校拥有会计学、金融学

2 个国家级特色专业；1 个会计学国家级人才培养模式创新实验区；金融学、税务、财政学 3 个上海市专业综合改革试点本科专业；会计学、金融学、市场营销学 3 个上海市属高校应用型本科试点专业。

学校高度重视“高水平、应用型、国际化”的师资队伍建设，通过实行“常任轨”和“师资研究员”、“骨干教师激励计划”、优秀人才工程等人事制度创新，聚集了一批包括特聘教授、东方学者讲座教授、客座教授等有重要学术地位和丰富实践管理经验的国内外专家学者。现有教职员工 1500 多人，其中专任教师 1000 多人，专任教师中具有高级专业技术职务的 400 多人，其中正高级职称 90 多人，副高级职称 320 余人，具有博士学位的教师近 450 人。

学校目前设有上海科技金融研究院（国际金融研究院）、自贸区金融研究院、浦东研究院、现代支付与互联网金融研究中心、开放经济与贸易研究中心、中国风险管理研究院、立信会计研究院、“一带一路”会计文化研究中心等多个科研机构，其中上海科技金融研究院和浦东研究院已纳入上海市协同创新中心和“上海高校智库”建设计划。第二期知识服务平台建设项目“高级战略研究中心——经济运行风险预警与管理研究中心”为上海市教委“高校知识服务能力提升工程”项目；与上海市政府发展研究中心合作成立“服务经济与制度创新”决策咨询基地。学校围绕地方社会需求开展研究，初步形成了以“解决实际问题”为特色的应用研究优势。

学校始终坚持开放办学，实施国际化办学发展战略，与国（境）外近 70 所高校及研究机构建立了合作关系。学校与特许公认会计师公会 ACCA、国际会计师公会 AIA、澳大利亚注册会计师协会等专业机构合作进行国际会计资格的培训。现有中外合作交流项目 40 个，中外合作办学项目 2 个，留学生 600 多人，其中学历生 288 人。在丹麦国际商学院正式开展孔子课堂建设，积极推进与巴基斯坦信息技术学院合作共建“孔子学院”。

在未来的发展中，学校将主动适应我国经济发展新常态，主动服务上海国际金融中心、科创中心和自贸区建设，立足上海，辐射长三角，面向国际，走内涵提升、特色发展之路，实施人才强校战略和开放办学战略，促进科教融合、产教融合，全面开展综合改革，加快提高学校服务国家和上海经济社会发展的能力，努力成为国内外知名的高水平应用型财经大学。

报名方法

1. 申请来上海立信会计金融学院学习者，首先应向国际交流学院留学生办公室报名，可通过邮件、邮寄或网上申请递交相关申请材料及入学申请表。

申请者可通过转账或来校财务处支付 400 元报名费，人民币转账账号如下

银行	中国农业银行，浦东大道支行
账号	03322500040006068
联行号	103290076039
户名	上海立信会计金融学院
学校地址	上海市浦东新区上川路 995 号，邮编 201209

2. 一旦录取，学校会将录取通知书和 JW202 表（经上海市政府外事办公室和上海市教育委员会批准）寄给预录取学生；获得材料之后，留学申请者即可前往所在国中国大使馆（领事馆）办理学生入境签证。
3. 已录取的学生若想预定校内住宿，请致电咨询国际交流中心（021-60930292）。
4. 留学生须妥善保管录取通知书、202 表和报名费转账单原件，并按《上海立信会计金融学院录取通知书》上规定日期来留学生办公室报到。
5. 决定赴华日期后，请与留学生办公室联系。

奖学金申请

1. 上海立信会计金融学院为外国留学生设置上海市市政府外国留学生奖学金（A 类和 B 类），奖学金向学习本科课程的优秀留学生发放。我校提供奖学金旨在鼓励对学习各方面素质有追求的留学生，帮助他们在中国实现他们的理想。

奖学金类别	奖学金标准
A 类（全额奖学金）	1) 免交正常学制期间的学费，重大疾病与意外事故保险； 2) 按月发给奖学金生活费，每月 2500 元人民币； 3) 按月发给奖学金住宿费，每月 700 元人民币。
B 类（部分奖学金）	免交正常学制期间学费，提供重大疾病与意外事故保险。

2. 申请途径：申请人可登陆留学上海网站 www.study-shanghai.org 进行网上报名。
3. 申请材料：
 - 1) 《上海市外国留学生政府奖学金申请表》一式两份；
 - 2) 最高学历证明和学习成绩证明。如申请者为在校生，须提交就读学校出具的预计毕业证明。非中、英文本的证书还需提供中文或英文翻译件；
 - 3) 中文或英文留学学习计划；
 - 4) 提交 2 封推荐信；
 - 5) 相应的 HSK 合格证书（A 类、B 类奖学金申请者汉语必须达到 HSK5 级及以上水平）；
 - 6) 接受全英语授课的外国留学生对 HSK 合格证书不做要求，但对英语非母语国家的学生需提交雅思成绩 6 级以上和托福成绩 80 分以上的成绩证明或提交高中英语成绩优秀证明。
4. 申请时间：A 类奖学金和 B 类奖学金申请时间为 3 月 1 日至 5 月 30 日。
5. 公示：上海立信会计金融学院将于每年的 7 月 30 日前通知学生本人录取结果。

语言生申请（非学历教育）

上海立信会计金融学院为留学生开设不同层次、水平的课程，包括基础汉语、生活口语、听力、报刊阅读、作文、上海话、商务汉语、中国历史文化、课外实践活动等，另外还开设书法、国画、气功、中华料理等课程。

1. 申请时间：随时可以申请
2. 学习期限：非学历汉语长期课程为每学年有两个学期，一般，春季开班时间为二月末三月初，秋季开班时间为九月初。课程每学期共计 18 周，每周安排 15 小时学时，周一至周五每天 3 小时。
3. 申请要求：16 周岁以上，身体健康，无言语障碍或精神疾病的外国籍公民。
4. 申请材料：
 - 1) 入学申请表并由申请人本人签名
 - 2) 护照复印件 1 份（包括信息页和签证页）
 - 3) 身体健康证明
 - 4) 证件照 6 张
 - 5) 学校要求的其他材料。
 - 6) 请确保申请材料齐全，且所有以上申请材料和报名费一概不予退还。
5. 收费

报名费	400 元	7200 元
保险费	400 元/半年	
学费	6400/学期	
1. 以上费用均要求在学期注册日付清； 2. 不含教材费； 3. 短期班：（四周以内）3,000 元，每延长一周增加 400 元； 文化兴趣课程：3000 元/十次。		

本科生申请（学历教育）

上海立信金融学院专业设置齐全，所有专业对外国留学生开放。目前，用全英语授课外国留学生的专业有：国际金融、国际会计、国际经济与贸易和工商管理专业。用中文授课外国留学生专业有：国际经济与贸易和国际会计。

1. 学习期限：学历本科项目（学士学位）学制为 4 年。
2. 申请要求：18 周岁以上，身体健康，无言语障碍或精神疾病，具有高级中学毕业学力的外国籍公民。
3. 申请材料：

申请必需材料	语言要求材料
<ol style="list-style-type: none"> 1. 入学申请表并由申请人本人签名 2. 护照复印件 1 份（包括信息页和签证页） 3. 高中文凭和高中成绩复印件 4. 其他相关成绩单 5. 身体健康证明 6. 证件照 6 张 7. 学校要求的其他材料。 	<ol style="list-style-type: none"> 1. 申请英文授课项目：除了上述申请材料，对英语非母语国家的学生需提交雅思成绩 6 级以上和托福成绩 80 分以上的成绩证明或提交高中英语成绩优秀证明。 2. 申请中文授课项目：除了上述申请材料，还需递交 HSK5 级及以上证书或其他同等汉语水平学力的证明。

4. 请确保申请材料齐全，且所有以上申请材料和报名费一概不予退还。
5. 推荐专业：国际金融、国际会计、国际经济与贸易和工商管理专业
6. 收费

报名费	400 元
保险费	800 元/年
学费	20,000/年
1. 以上费用均要求在学期注册日付清； 2. 不含教材费。	

住宿（留学生家苑）

房型	房价/6个月（单人）	
	自助型	套餐型
单人间	12600 元	21600 元
双人间	6300 元	12600 元
三人间	4500 元	9000 元
备注	1. 住宿期限：申请留学生家苑的留学生至少申请1学期的住宿。 2. 入住时，要求付清所有住宿费和1000元押金，押金可按规定于退房时退还。 3. 自助型不包括电费、水费、公共厨房、健身房和洗衣房的使用费用。 4. 套餐型：免水电费和每周一次房间打扫服务。	

联系我们

上海立信会计金融学院
国际交流学院留学生办公室
中国上海浦东新区上川路 995 号金保楼三楼，邮编：201209
网站: <http://www.lixin.edu.cn>
邮箱: ruanaiping@sfu.edu.cn
电话: 0086 21 65565443

本招生简章解释权归上海立信会计金融学院国际交流学院所有。



Introduction

Shanghai Lixin University of Accounting and Finance (LiXin) was founded in March 2016 as a public university by the merger of Shanghai Lixin University of Commerce and Shanghai Finance University. Featuring quality education and research in accounting and finance, it aims to serve the economic and social development strategies of the state and the city of Shanghai; to contribute to the construction of the “Four Centers”, namely the International Center of Economy, Finance, Trade and Shipping, and to build a Sci-tech Innovation Center with global influence.

In 1928, Shanghai Lixin University of Commerce (SLUC) was founded by Dr. Pan Xulun, a famous educator honored as the “Father of Modern Accounting in China”. In 1952, the forerunner of Shanghai Finance University (SFU)- Shanghai Banking School - was established by the People's Bank of China. Both universities have been recognized in their respective long histories with SLUC known as “the birth place of China’s modern accounting education”, and SFU named “the cradle of future financiers”.

With three campuses separately in Pudong, Songjiang and Xuhui, the university covers a total area of almost 100 hectares. It provides 33 undergraduate programs and a postgraduate program in auditing. In addition to the main disciplines in the fields of economics and management, it also provides undergraduate programs in law, literature, science and engineering. The university has several scientific research institutions, such as Sci-Tech Finance Institute of Shanghai (International Finance Research Institute), Guo-Gou FTZ Finance Institute, Pudong Institute, Modern Payment and Internet Finance Research Center, Open Economy and Trade Research Center, the China Lixin Risk Management Research Institute, the Lixin Accounting Research Institute and the “One Belt One Road” Accounting Culture Research Center.

At Shanghai Lixin University of Accounting and Finance, students have the opportunity to work and study with a diverse, accomplished faculty with a strong international profile. Among the 1,500 faculty and staff members, over 1,000 teach full time and 400 are state-certified senior professionals in their academic fields. With diversified programs and an easily accessible location within China’s lively economic center, the university attracts students from across China and the rest of the world with a current enrollment of over 20,000 students.

Laying emphasis on internationalization, the university has established partnerships with nearly 70 universities worldwide, welcoming about 1,000 international students annually. It provides overseas students with English-taught undergraduate programs in International Finance, International Economics and Trade, Business Administration and Accounting, as well as short-term Chinese language courses. In cooperation with professional institutions like ACCA (Association of Chartered Certified Accountants), AIA (Association of International Accountants) and AICPA (American Institute of Certified Public Accountants), it provides professional training for students seeking to acquire international qualifications in accounting.

The university aims to become a high-level, application-oriented university of finance and economics that is renowned at home and abroad for high quality, international and professional education and research, and improve the ability and level to better serve Shanghai economic and social development.

Chinese Version Website



<http://www.lixin.edu.cn>

How to Apply

Application

Those who wish to study at Shanghai Lixin University of Accounting and Finance should submit relevant documents and application form to International Students Office by post, email(ruanaiping@sfu.edu.cn), through online application system or apply onsite directly.

- Applicants need to pay the application fee **RMB400** to the university directly or to the bank account.

Chinese Currency Remittance Information

银行 Beneficiary's Bank	中国农业银行，浦东大道支行 AGRICULTURAL BANK OF CHINA, Pudong Avenue Branch
账号 Beneficiary's A/C NO.	03322500040006068
联行号 Zone Code	103290076039
户名 Beneficiary's Name	上海立信会计金融学院 Shanghai Lixin University of Accounting and Finance
学校地址 Beneficiary's Address	上海市浦东新区上川路 995 号, 邮编 201209 No.995 Shangchuan Road, Pudong, Shanghai, China. 201209

Tips:

1. Remittance, cash or China Union Pay is accepted;
2. Please write down the applicant's name and the purpose is "Application fee".
3. Afterwards, the payment receipt should be scanned and send to our email, also the original receipt is required to submit for double-check when registration.

Admission

- The Admission Notice and "Visa Application for Study in China (JW202 Form)" will be sent to you if you are enrolled;
- With these documents, student needs to go to the nearest Chinese Embassy or Consulate in their home country to apply for the student entry visa.

Registration

- Admitted students should be sure to have all the above mentioned documents back after visa application, which will be required for applying residence permit in China;
- Please inform us of the exact date of arrival and flight number after determining to come to study at LIXIN. And make a good preparation and register at the International Students Office on time.

English Version Website

Admission/Campus life



<http://en.lixin.edu.cn/web/home.aspx>

Scholarship Application

- LIXIN provides Shanghai Government Scholarship (SGS) to international students, which is granted to excellent prospective international students who will apply for Bachelor degree program in LIXIN. LIXIN offers scholarships, with the aim to encourage those international students who excel both at study and character, sponsoring their academic pursuit in China.

Scholarship Content	Scholarship Standard
Category-A (Full scholarship)	a)Waiver of fees of tuition, serious disease and accidental Injury Insurance; b) Monthly living allowance: 2500RMB/Month; c) Monthly accommodation allowance: 700RMB/Month.
Category-B (Partial scholarship)	Waiver of fees for tuition, serious disease and accidental Injury Insurance.

- **Application Method**

Fill in and submit the application form online first at www.study-shanghai.org

- **Application Materials**

1. Two copies of the Shanghai Government Foreign Student Scholarship Application Form;
2. Notarized photocopy of highest diploma and transcripts. Both documents in languages other than Chinese or English must be translated. If applicants are high school or university students, they shall also provide studying certificates;
3. Study plan in Chinese or English;
4. Two recommendation letters in Chinese or English by professors or teachers;
5. Relevant certificate for Chinese-taught programs

Applicants for Category-A & B Scholarship should have obtained HSK of level 5 or above.

6. Relevant certificate for English-taught programs

Applicants must submit either the certificate of IELTS 6 and above, or the certificate of TOEFL 80 and above, or proof of high school English Language proficiency.

- **Application Time**

Category-A & B Scholarship application duration: 1st March to 30th May.

- **Application Notification**

LIXIN will notify the students of the enrollment result before July 30 every year.

Website of Study in Shanghai



www.study-shanghai.org

Chinese Language Program

LIXIN offers Chinese language program, which is open to students from entry level to advanced levels of Chinese language. Class sizes are flexible and interactive. Courses, such as Basic Chinese, Spoken Chinese, Listening Comprehension, Newspaper reading, Writing, Business Chinese, Chinese history and Culture, Extracurricular Activities are offered.

- **Study Period:** Non-degree Language Program comprises two semesters every year. The Spring Semester opens in late February or early March; the Autumn Semester opens in early September. Also short-term students may be enrolled in the middle of a semester and will be arranged to suitable classes. The course load is 15 hours per week, 3 hours per day, Monday to Friday and 18 weeks per semester.
- **Application Requirements:** Applicant must be a citizen of a foreign country over 16 years of age, in good mental and physical health, without being affected by communicable diseases, mental disease, etc.
- **Application Materials:**
 1. One completed Application Form together with signature and photograph.
 2. One regular passport copy (both of cover and personal information page – passport must be valid at time of study)
 3. Physical Examination Record
 4. Six passport-sized photos
 5. Other supplementary materials required for enrollment
- **Fees**

Application fee	RMB 400	RMB 7200
Foreign Students Overall Insurance	RMB 400/half year	
Tuition fee	RMB 6400/semester	
<ol style="list-style-type: none"> 1. The above fee should be paid at the beginning of each semester or academic year; 2. Textbook fee is not included in tuitions. 3. Short-term Chinese Language Program: RMB 3,000/4 weeks and RMB400 per additional week; Cultural course: RMB3,000 for10 times. 		

An application with incomplete materials will be invalid. All the above-mentioned application materials and application fee are nonrefundable.

English Version Website

Admission/ Academic

 <http://en.lixin.edu.cn/web/home.aspx>

Undergraduate Programs

We offer high quality innovative degree program taught in English and Chinese, suitable for students who has good command of English or Chinese.

We aim to educate students to become highly skilled in finance, economics, management and business, being familiar with the current trends and practice of international business and trade, knowing about the economic condition and relevant policies and regulations of China's main target. Students are expected to be capable of working with department of foreign economics and trades, foreign enterprises and government agencies, or taking other jobs engaged in international trade and international operations and management activities.

- **Study Period:** Undergraduate Program (Bachelor Degree) lasts for 4 years. The spring semester runs from February to July, and the autumn semester from September to January.
- **Application Qualifications:** Applicant must be a citizen of a foreign country over 18 years of age, in good mental and physical health, without being affected by communicable diseases, mental disease, etc. And hold a high school diploma.
- **Application Materials**

All applicants required	Extra documents required
1. One completed Application Form together with signature and photograph. 2. One regular passport copy (both of cover and personal information page – passport must be valid at time of study). 3. One high school diploma copy. Certificates or documents in languages other than Chinese or English must be translated. 4. Corresponding transcripts – other versions should be translated into Chinese or English. 5. Physical Examination Record. 6. Six passport-sized photos. 7. Other supplementary materials required for enrollment.	Besides the above application materials, 1. Applicant applying for English taught program is required to submit either the certificate of IELTS 6 and above, or the certificate of TOEFL 80 and above, or proof of high school English Language proficiency. 2. Applicant applying for Chinese taught program is required to submit one HSK certificate copy (level 5 or above), or proof of a corresponding level of Chinese should be supplementary document.

- **Majors:** The majors taught in Chinese all are open to international students, especially the top four of them, **International Finance, International Accounting, International Economics and Trade, and Business Administration**, can be taught both in Chinese and English.

- **Fees**

Application fee	RMB 400
Foreign Students Overall Insurance	RMB 800/year
Tuition fee	RMB 20,000/year
1. The above fee should be paid at the beginning of each semester or academic year; 2. Textbook fee is not included in tuitions.	

An application with incomplete materials will be invalid. All the above-mentioned application materials and application fee are nonrefundable.

English Version Website

Admission/ Academic



<http://en.lixin.edu.cn/web/home.aspx>

Accommodation Guide

International House

Introduction: International House located in Pudong Campus including single rooms, twin rooms and triple bedrooms. We use single sized beds in all bedrooms. All bedrooms have en-suite shower room complete with shower cubicle, toilet and wash basin. Each room has desk and desk chair, wardrobe, refrigerator, air-conditioner, and free Wi-Fi service. Other facilities including shared communal kitchen, fitness Centre, card operated laundry, coffee bar, etc.

Type of room	Price/ 6 months per person	
	Self-service	Package service
Single room	RMB 12600	RMB 21600
Double room	RMB 6300	RMB 12600
Triple room	RMB 4500	RMB 9000
Notes	<ol style="list-style-type: none">1. Stay duration: Students need to apply for living at least one semester.2. The full accommodation fees and a deposit of RMB1000 are to be paid when checking in, and the deposit will be refunded when checking out.3. Fee of Self-Service exclude electricity fee, water fee, charges for using communal kitchen, fitness Centre and card operated laundry.4. Package Service: electricity fee and water fee are free; room cleaning Service once a week.	

If the admitted students want to live on-campus, you need to make a reservation in advance.



call International House +86 21 60930292, or visit the booking link: <https://www.wenjuan.com/s/f2M3Yv/>

Contact Us

Call us at +86 21 65565443 (fax +86-21-68682684) or ask your question via email ruanaiping@sfu.edu.cn

Shanghai Lixin University of Accounting and Finance

School of International Exchange, International Student Office

3F Jinbao Building, 995 Shangchuan Road,

Pudong New District, Shanghai, P.R.China, 201209

<http://www.lixin.edu.cn>

This brochure is intended for prospective international students who wish to study for Chinese language programs or undergraduate programs in Shanghai Lixin University of Accounting and Finance. We reserve the right to change or modify the content of this brochure at any time without prior notice and you agree to abide by the uttermost version of this.

Official Wechat

Official Facebook

Official Microblog

